
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 6
Chválkovice

Č. 2 / 2023 09. 02. 2023 / 18:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Jiří Tuška, Mgr. Zdeněk Letocha, RNDr. Petr Pikal, Rostislav Brázda, Mgr. Jiří Kamený, Bc.
Ivona Fišerová, Lubomír Šavrňák

Omluveni: René Mohyla

Hosté: Bc. Radek Kubíček, MBA (sportovní manažer SK Chválkovice), Bernard Šafařík (starosta
Sboru dobrovolných hasičů Olomouc-Chválkovice), Ing. Antonín Skácel (starosta TJ Sokol
Olomouc-Chválkovice)

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Komise schválila program schůze předložený p. předsedou.
Usnesení:

Schválení programu schůze:
Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

Zástupce MPO pan Martin Schneider sdělil, že MPO neshledala žádné narušení vodárenské stavby ani okolí na
konci ulice Na Luhu (v okolí se pohybovali bezdomovci). Nebyly vzneseny žádné nové požadavky či připomínky
vůči MPO.

3 Vystoupení hostů

3.1 Vystoupení sportovního manažera SK Chválkovice

Pan Bc. Radek Kubíček, MBA:
1. seznámil komisi se studií proveditelnosti rekonstrukce budovy SK Chválkovice a sportovního areálu, jedná se
o podklad pro tvorbu projektové dokumentace.  Komise vzala dokument na vědomí. Členové komise měli
upřesňující dotazy, komise nevznáší připomínky.
2. seznámil komisi se záměrem podat žádost na odbor majetkoprávní o pronájem "Doliny" (retenční nádrž přes
silnici naproti hřiště) za účelem tréninků z důvodu nedostatečné kapacity současných tréninkových ploch.
Komise vzala informaci na vědomí. Komise konstatuje, že dosud nedostala odpověď od Magistrátu, jaké vlastně
připadá v úvahu budoucí využití "Doliny" (žádost předána Ing. Křenkové na Útvar hlavního architekta). Proběhla
krátká diskuse, na využití "Doliny" jsou různé názory.
3. seznámil komisi s připravovanými akcemi pro veřejnost - fotbalový ples dne 11. 2. a dětský den o víkendu
24.-25. 6. Komisi požádal o finanční příspěvek na tyto akce. Komise žádost projedná.
4. seznámil komisi s připravovanou žádostí o výjimku z rušení nočního klidu v době konání Memoriálu Miloslava
Mikšíka ve dnech 29.-30. 7. Komise žádost podporuje.

3.2 Vystoupení starosty Sboru dobrovolných hasičů

Staprosta SDH p. Bernard Šafařík seznámil komisi s připravovanými oslavami 130 let výročí založení
hasičského sboru ve Chválkovicích. V této souvislosti požádal komisi o finanční podporu akce. Komise žádost
projedná.

3.3 Vystoupení starosty Sokola



Starosta Sokola Ing. Antonín Skácel přednesl plán akcí na rok 2023, které má Sokol v úmyslu spolupořádat s
KMČ. Jedná se o akce: 8. května - položení kytice k pomníku, 23. června - sportovní odpoledne, 27. října -
lampionový průvod a kladení věnců, 2. prosince - rozsvícení vánočního stromu, výstava betlémů a adventní
koncert. Dále nabízí Sokolovnu pro vystoupení pěveckých sborů v rámci festivalu Svátky písní. Starosta požádal
komisi o finanční podporu společných akcí. Komise žádost projedná.

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů

Přehled požadavků z minulého zápisu

Žádost na Odbor majetkoprávní o sdělení, jak bylo dále postupováno ve věci žádosti o nájem části pozemku -
Předáno, řešitel Mgr. Gabriela Křížková.
Jaké jsou podmínky využití "doliny" (retenční nádrže naproti fotbalového hřiště)? - Předáno, řešitel Ing. arch.
Jana Křenková.

Starší požadavky

Zápis č. 8/2022 ze dne 08. 09. 2022: Žádost o jednání s dopravním expertem magistrátu - Ing. Lukáš Klevar
(vedoucí Odboru dopravy a územního rozvoje) nevyhověl žádosti o přítomnost na jednání komise a poslal
následující písemné vyjádření:
K věci projíždění vozidel přes komunikaci na ul. Kubatova ze silnice  I/46 vám sděluji následující: Dopravní
značení typu B32 - průjezd zakázán nemá své opodstatnění a neplní v současné době ani svou funkci. Důvod je
ten, že žádný orgán činný v přestupkovém řízení se na porušování tohoto dopravního značení nezaměřuje, a
tyto přestupky nevymáhá. Tudíž, pokud tam nebude denně stát hlídka, ať už PČR či MPO, nikdo z řidičů toto
dopravní značení fakticky nerespektuje. Dopravní inspektorát se již v několika případech a v několika lokalitách
postavil k tomuto návrhu osazení formou B32 negativně.
-       Možným řešením může být úprava trvalého dopravního značení prostřednictvím zavedením jednosměrek,
tím dojde k odklonu dopravy a zamezení průjezdu vozidel, popřípadě se jako krajní řešení nabízí umožnění
vjezdu ze strany I/46 pouze cyklistům a fyzickému zabránění jízdy vozidel.
-       Obytnou zónu v současné době nelze v uvedené lokalitě zrealizovat. Důvodem jsou především velké
stavební zásahy v podobě stavebně zvýšených prahů, jejich odvodnění a především vymezení parkovacích
stání. V obytné zóně lze parkovat pouze výhradně na místech k tomu určených, ne ,,volně" na ulici. Možným
řešením na zklidnění dopravy se nabízí zóna 30. Pro srovnání zasílám přílohou.
K žádosti o dopravní značení, které zakáže parkování před vyústěním chodníku z parčíku "Na rohu" do ulice Na
Zákopě (chodci se musí proplétat mezi auty) uvedl:-       Žlutá čára, neboli V12c je duplicitní vodorovné dopravní
značení, které nebude ODUR realizovat. Důvodem je skutečnost, že na komunikacích obecně platí z. č.
361/2000 Sb., který zcela jasně definuje místa, kde řidič smí zastavit a stát, pokud tak nečiní, dopouští se
přestupku, který mohou na místě řešit orgány činné v přestupkovým řízením, kterými jsou MPO a
PČR.Vzhledem k výše popsaným skutečnostem není v tuto chvíli účast referenta odboru dopravy na jednání
KMČ nutná. Výše popsané možnosti na komisi projednejte a s výsledkem mě informujte.

Zápis č. 10/2022 ze dne 08. 12. 2022: Zajíždění autobusů IDSOK na Selské náměstí, komise obdržela
Vyjádření IDSOK k žádosti o zajíždění spojů na ulici Kubatova:"V současné době řešíme dopady na VLD
z důvodu komplikované průjezdnosti na ulici Chválkovická pro každodenní zpoždění spojů, které mají za
následek nejen pozdní nástupy do školních zařízení, ale i problematické zajišťování přestupních vazeb. Tímto
dochází k dalšímu zpožďování následných spojů nebo k nefunkčním přestupním vazbám. Po projednání
s kolegy jsme dospěli k závěru, že s ohledem na výše uvedené nelze přistoupit k rozšíření obsluhy stávajících
linek VLD."

5 Projednávané záležitosti

5.1 Možnost využití místního rozhlasu

Předseda komise informoval o možnosti využívat místní rozhlas k ohlašování veřejných akcí (nutno sdělit co,
kdy a kolikrát se má číst).
 

5.2 Informace o opravě kamery

Předseda komise informoval o proběhlé opravě bezpečnostní kamery v Kubatově ulici.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

6.1 Umístění předzahrádky před Barem U Zubra
Komise souhlasí s umístěním předzahrádky před Barem U Zubra.



6.2 Vyjádření k vyhlášce o zákazu používání zábavní pyrotechniky
Komise podporuje vyhlášku o zákazu používání zábavní pyrotechniky na územní části města Svatý Kopeček a
souhlasí s rozšířením i na Chválkovice. (Zákaz se nevztahuje na 31. prosinec, 1. leden a na akci Rozsvěcení
vánočního stromu na Svatém Kopečku.)
 

7 Nové požadavky

1 Požadavek na opravu chodníku před domy Selské nám. 60 až 64

Paní Fišerová tlumočila požadavek místních na opravu chodníku před domy Selské nám. 60 až 64. Komise
předá požadavek na TSMO a znovu připomíná občanům, že sami mohou hlásit závady a nedostatky ve
veřejném prostoru na internetové adrese https://hlaseni.olomouc.eu/  - ve většině případů je závada hlášená
takto po internetu odstraněna rychleji, než když se řeší přes komisi.

2 Požadavek řešení dopravní situace v ulici Na Rybníčku

Komise děkuje za zaslání stanoviska odboru dopravy a územního rozvoje k dopravní situaci (Ing. Lukáš Klevar)
a sděluje následující:

V zápisu ,,minulé komise" z 8.9.2022 se konstatuje ,,Ani na záříjové jednání komise se nepodařilo zajistit
přítomnost dopravního experta magistrátu." A odkazuje se na body 3.1 a 7.3. zápisu z 12. 5. 2022 (sjíždění
vozidel přes úzké uličky ve špičkách od Šternberka a požadavek na zvážení obytné zóny v části Selského
náměstí) - zápis je v příloze.
 
Současná komise upozorňuje, že problematika sjíždění vozidel není limitována ulicí Kubatova (jak je mylně
uvedeno ve stanovisku odboru dopravy a územního rozvoje ze dne 6.2.2023). Komise vnímá mnohem
závažnější situaci v ulici Na Rybníčku, ve které zcela absentují chodníky (foto v příloze) - na rozdíl od ulice
Kubatova.

Upozorňujeme, že v bytových domech na adrese Chválkovická čísla 188 až 198 bydlí mnoho rodičů s malými
dětmi, pro které je ulice Na Rybníčku primární cestou do školky na Selském náměstí. Silnice tedy slouží jako
chodník a zejména v době ranní špičky dochází ke kolizním situacím - rodiče vedou děti do školky v tělesu
silnice X řidiči se snaží objet kolonu ve směru od Šternberka trasou - Na Rybníčku / Kubatova - Šubova - Na
Trávníku / Kubatova - Selské náměstí / Na zákopě - opětovný výjezd na ulici Chválkovická.

Tím se dle komise dostává problém dopravní do mnohem závažnějšího problému bezpečnostního. Komise Vás
na toto tedy výslovně upozorňuje a žádá nejen Vás, ale všechny kompetentní úředníky, o řešení této
nebezpečné situace.

Komise si je vědoma zpracované KOORDINAČNÍ SITUACE - ČÁST B - CHVÁLKOVICE - PŘECHOD PRO
CHODCE PŘES I/46 A DOSTAVBA CHODNÍKU DO TÝNEČKU (z roku 2018), která by situaci v ulici Na
Rybníčku částečně řešila. Ta ovšem není v plánu investic pro rok 2023 a zcela situaci neřeší.

Komise si je také vědoma, že ulice Na Rybníčku je využívána složkami IZS k přístupu do Domova důchodců.

Na osobní účasti odborníka z odboru dopravy a územního rozvoje na schůzi komise městské části netrváme.
Žádáme Vás však o návrh funkčního řešení výše zmíněných požadavků.

8 Obecné informace

Jednání bylo zahájeno v 18:00 a ukončeno v 20:05 hodin.Další jednání komise se uskuteční dne 9. března 2023
v 18:00 hodin v hasičské zbrojnici ve Chválkovicích.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 2 / 2023

Datum schválení zápisu: 14. 02. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Mgr. Jiří Kamený



Zapsal/a:
Mgr. Zdeněk Letocha

Ověřil/a:
Mgr. Jiří Kamený


